
 
Zápis a usnesení  
 

z 3. jednání Komise Zdravého města a místní Agendy 21 (KMA21) dne 30.1. 2017 

 
Termín jednání:      30.1.2017 v 1600 hodin 
Místo:            MěÚ – malá zasedací místnost 
 
Přítomnost dle prezenční listiny:  

Členové komise:  Miroslava Bláhová, Jan Budka, Vojtěch Franta (předseda), Jindřich 
Horáček, Libuše Hoyerová, Radek Míka,  Pavel Miklušák, Ludmila Páterková 
   (přítomno 8, omluveni 2) 
Tajemník komise: Alena Dodoková 

Hosté:    0 
    
                                    
Program: 

 
1. Přivítaní a úvod 
2. Návrhy řešení ověřených 10P dle pořadí (dokončení z minula) 

 
 
Ad 1)  Přivítání a úvod,  

Jednání zahájil předseda KMA21, přivítal přítomné, omluvil se za svou předchozí neúčast a 
zrekapituloval dosavadní postup jednání KMA21 o návrzích řešení ověřených problémů z 2. 
Fóra Zdravého města. Na předcházejících jednáních se navrhly řešení těchto priorit: absence 
24-hodinové pohotovosti a akutní nemocniční péče (výdej léků), zatraktivnění města pro 
mladší klientelu a obnova původních lázeňských cest v lesích a lesoparcích a jejich údržba. 
 
Na dnešní schůzce budou ještě projednána: 
Vytvoření kulturního prostoru v lokalitě Arnika 
Špatný stav pavilonů pramenů a kolonády 
Rozšířit počet vlakových a autobusových spojů ML-Praha zejména ve večerních hodinách 
Zlepšení sítě cyklostezek ve městě 
Volnočasové aktivity a místo pro setkávání mladých (14-18 let) 
 
 
Ad 2) Návrhy řešení ověřených 10P dle pořadí (dokončení z minula) 

 
Špatný stav pavilonů pramenů a kolonády 
Vojtěch Franta zmínil, že se jedná zejména o pavilony Rudolfova a Ferdinandova pramene.  
Ludmila Páterková informovala, že Léčebné Lázně, a.s., jako vlastník většiny těchto objektů, 
má momentálně svěřených 30 přírodních léčivých zdrojů, jejichž údržba stojí ročně 10 
milionů korun, a přitom je využívají i jiní poskytovatelé lázeňské péče a provozovatelé hotelů. 
Dále informovala, že nový přírodní povrch kolonády, který byl odsouhlasen pracovníky 
památkové péče, je příliš kluzký a nelze ho tedy realizovat. Vojtěch Franta informoval o 
změně podmínek poskytování dotací EU na obnovu kulturních památek a také o možnosti 
žádat o dotaci v rámci Programu regenerace městských památkových zón (je i pro soukromé 
vlastníky). Jindřich Horáček informoval o projektovém záměru na vytvoření informačních 
center v pavilonech Rudolfova a Ferdinandova pramene a o podmínkách poskytování finanční 
podpory na budování informačních center ochrany přírody ze Státního fondu ŽP. Radek Míka 



informoval o připravované expozici  - modely pramenů v původních podobách a o projektu 
Děti u pramenů. Libuše Hoyerová navrhla založit tradici tzv. dne pro prameny – aby 
město/vlastníci získávali prostředky na údržbu PLZ. Pavel Miklušák informoval, že lázeňský 
poplatek zdaleka nepostačuje a není možné z něho soukromým vlastníků/správcům hradit 
další náklady. Členové Komise zmiňovali také  možnost vytvořit Fond pramenů. Jindřich 
Horáček informoval o tom, že s Českým inspektorátem lázní a zřídel jednají o možnostech 
spolupráce při ochraně minerálních vod, které nejsou vyhlášeny za PLZ.  
 
Vytvoření kulturního prostoru v lokalitě Arnika 
Rozhodující pro další možná řešení je deklarace vlastníka o jeho záměrech s objektem a poté 
lze navrhovat dočasná řešení. Ludmila Páterková zmínila finanční náročnost údržby prostoru i 
jeho omezení vyplývající z památkové ochrany – domnívá se, že vlastník by měl zájem jednat 
o dočasných řešeních při předložení konkrétních návrhů a požadavků. Členové Komise 
zmínili tato řešení: výstava semestrálních prací na téma „prostor Arnika“ studentů ČVUT, 
dočasná realizace v rámci Marienbad Film Festivalu, soutěž mezi středoškolskými studenty 
na toto téma, možnost poskytnout prostor k jiným kulturním akcím dalším pořadatelům.  
 
Rozšířit počet vlakových a autobusových spojů ML-Praha zejména ve večerních hodinách 
Členové Komise zmínili, že tento bod řeší kraj, a proto by město mělo jednat se zástupci kraje 
– radním pro dopravu Martinem Hurajčíkem. 
 
Zlepšení sítě cyklostezek ve městě 
Vojtěch Franta informoval o stavu výstavby cyklostezek ve městě a okolí. Momentálně se řeší 
cyklostezka do Sklářů a Velké Hleďsebe – vytvoření pruhů pro cyklisty na silnici, neřeší se 
cyklostezka/cyklopruhy směrem do Hamrníků.  
 
Volnočasové aktivity a místo pro setkávání mladých (14-18 let) 
Pavel Miklušák zmínil areál U Pily, který by mohl být využitý pro sportovní a volnočasové 
aktivity. Vojtěch Franta uvedl, že náklady pouze na sanaci objektu činí odhadem 14 miliónů, 
a poukázal na rekonstrukci Domu Chopin, která probíhá za mnohem nižší náklady a za 
účelem vytvoření prostoru pro některé komunitní aktivity (kulturní). Miroslava Bláhová 
zmínila, že organizace KOTEC, o.p.s. již jednou připravila projekt na vytvoření komunitního 
centra, který byl také předložen městu.  
 
Usnesení KMA21 č.3/2016 – návrhy řešení největších problémů/priorit obyvatel města 

Mariánské Lázně 
Komise doporučuje předložit návrhy řešení problémů/priorit: absence 24-hodinové 
pohotovosti a akutní nemocniční péče (výdej léků), zatraktivnění města pro mladší klientelu a 
obnova původních lázeňských cest v lesích a lesoparcích a jejich údržba dle závěrů 
z minulých jednání. 
Komise navrhuje, aby město iniciovalo spolupráci Léčebných Lázní ve věci obnovy 
kulturních památek (pavilonů a pramenů) a informovalo vlastníky o všech možnostech 
čerpaní finanční podpory pro obnovu a v rámci možností spolupracovalo při přípravě žádostí 
o dotaci. Komise vzala na vědomí jednání vedení města a Léčebních Lázních ve věci nové 
prezentace zřídelní struktury a možnosti zřízení nových informačních center CHKO 
Slavkovský Les v prostorách pavilónů pramenů.   
Komise doporučuje navrhnout konkrétní možnosti dočasného využití prostoru Arnika a poté 
jednat s vlastníkem o konkrétních podmínkách možného poskytnutí prostoru pro navrhované 
aktivity. 



Komise doporučuje Radě města, aby vyjednala posílení vlakových a/nebo autobusových spojů 
směrem z/do Prahy ve večerních hodinách  a v této věci se obrátila na radního pro dopravu 
Karlovarského kraje. 
Komise doporučuje zpřístupnění lázeňského centra pro cyklisty a vytváření smíšených stezek 
pro pěší a cyklisty. 
Komise doporučuje vytvoření komunitního centra pro sociální i sportovní aktivity pod jednou 
střechou a doporučuje zabývat se návrhem organizace KOTEC, o.p.s. 
 
 
Termín příštího zasedání : 6. 3. 2017 od 16:00 
 
Předseda KMA21 jednání ukončil v 18:00 hod. 
 
Zapsala: Alena Dodoková, 6.2.2017  
 
Zápis ověřil předseda Vojtěch Franta 10.2.2017. 
 
Tato aktivita je spolufinancována z prostředků Evropské unie. 

 
 
 


